
Protokół ze wspólnego posiedzenia komisji stałych w dniu 25 kwietnia 2019 r.

Posiedzenie otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Wiśniewski. 

W posiedzeniu uczestniczyli radni (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu), Skarbnik

Powiatu Halina Bartkowska oraz  Sekretarz Powiatu Ewa Kalisz – Górzkowska.  Na posiedzeniu

nieobecni  byli  radni:  Andrzej  Lewandowski  i  Marek  Romanowski.  Spóźnili  się  radni:  Jan

Czapliński i Jan Rochewicz. Aktualnie na sali obrad jest obecnych 13 radnych.

Przewodniczący zaproponował, aby w pierwszej kolejności omówić zmiany w budżecie. 

Skarbnik poinformowała, że deficyt budżetu nie zmienia się. Budżet zarówno po stronie dochodów

jak i wydatków zwiększa się o 134 624 zł. Zmiany w budżecie dotyczą m.in.:

- przeniesień między paragrafami w budżetach poszczególnych jednostek organizacyjnych,

- zwiększenia budżetu Powiatowego Zespołu ds. Orzekania o Niepełnosprawności o kwotę 8 460 zł

(decyzja Wojewody)

-  zwiększenia  budżetu  Zespołu  Szkół  Zawodowych  o  3 919  zł  w  związku  z  planowanym

otrzymaniem odszkodowania ubezpieczeniowego,

- zmniejszenia kwoty poręczeń,

- zwiększenia środków na zorganizowanie kwalifikacji wojskowej o 11 tys. zł (decyzja Wojewody);

ogółem do rozliczenia za kwalifikację jest 26 tys. zł,

-  zmniejszenie  o  140 tys.  zł  w związku  z  pierwotnie  planowanym zadaniem inwestycyjnym –

montaż dźwigu osobowego na oddziale chirurgicznym. Zadanie na razie nie będzie realizowane.

Starosta dodał, że szyb windowy jest przygotowany, ale w tej chwili winda nie jest niezbędna do

tego,  aby  oddział  mógł  funkcjonować.  W przyszłości,  kiedy  pojawi  się  możliwość  pozyskania

środków, można będzie wrócić do tego tematu. 

- nowe zadanie inwestycyjne związane z przygotowaniem do rozbudowy budynku Zespołu Szkół

Zawodowych  –  zabezpiecza  się  środki  w  wysokości  60  tys.  zł  na  opracowanie  dokumentacji

projektowo – kosztorysowej,

-  zadania  i  przedsięwzięcia  inwestycyjne  drogowe:  przebudowa  drogi  Łąkorek  –  Łąkorz  –

zabezpiecza się 2 000 zł,  przebudowa drogi przez wieś Zwiniarz – 4 000 zł,  przebudowa drogi

Krotoszyny – Wonna – 66 tys. zł, przebudowa drogi Kurzętnik – Kaługa – 40 tys. zł, przebudowa

drogi Skarlin – Nawra - 15 tys. zł. Są to środki zabezpieczone pod przyszłe inwestycje, na które

będą składane wnioski o dofinansowanie.

- przeniesienie między zadaniami drogowymi - 25 tys. zł. 

Na salę  obrad weszli  radni:  Czapliński  i  Rochewicz.  Aktualnie  na sali  obrad jest  obecnych 15

radnych. 
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- zmiany w wydatkach Zespołu Szkół Zawodowych – 72 tys. zł – potrzebne są środki na remont

kotłowni. P. Skarbnik wyjaśniła, że nie może to być zadanie inwestycyjne, z uwagi na projekt na

który powiat otrzymał dofinansowanie (budowa hali sportowej)

- środki dla policji na zamontowanie tablicy pamiątkowej na budynku Komendy Powiatowej Policji

– 1 700 zł (całkowity koszt zadania wyniesie 10 200 zł)

- zwiększenia dochodów z opłaty komunikacyjnej o 111 245 zł,

- zwiększenia składki członkowskiej dla Związku Powiatów Polskich – stawka rośnie o 418 zł,

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do budżetu.

Radny Wojciech Kozłowski powiedział, że zmiany w dochodach równoważą zmiany w wydatkach.

Jeśli zliczyć z uzasadnienia wszystkie zmiany w planie wydatków do planu dochodów, to brakuje

ok. 60 tys. zł. Chodzi prawdopodobnie o remont kotłowni w ZSZ.

Skarbnik poinformowała, że kwoty te muszą się zgadzać w tabelach. Może być jakaś nieścisłość w

opisówce.

Radny Rochewicz zapytał co się zepsuło w kotłowni ZSZ, że po 3 latach od budowy wymagany jest

remont.

Starosta wyjaśnił, że zepsuł się zasobnik buforowy, który kompensował ciepłą wodę.

Radny Kozłowski zapytał o załącznik nr 6 poz. 1 – przebudowa drogi Ciche – Nielbark. Planowana

kwota  dofinansowania  z  gminy  Kurzętnik  wynosiła  1 100  tys.  zł.  Kwota  wsparcia  z  gminy,

ostatecznie wyniesie 1 075 tys. zł, ale w załączniku nadal widnieje 1 100 tys. zł. 

Skarbnik odpowiedziała, że ta różnica to wspomniane przeniesienie między zadaniami drogowymi

w wysokości 25 tys. zł. Tyle miała przekazać gmina miejska na remont chodnika. Zdjęto 25 tys. zł z

budowy  chodnika  (ZDP  przekaże  robociznę)  i  zasilono  budżet  inwestycji  na  terenie  gminy

Kurzętnik. Taki zabieg jest konieczny, żeby rozstrzygnąć przetarg.

Przewodniczący zapytał czy wpłynął wniosek o dokapitalizowanie szpitala.

Skarbnik odpowiedziała,  że nie. Dodała, że budżet powiatu jest bardzo obciążony. W tym roku

następuje wykup pierwszej transzy obligacji. Czekają nas teraz najtrudniejsze cztery lata. W 2019 r.

następuje wykup transzy obligacji w wysokości 300 tys. zł, 2020 r. – 600 tys. zł, 2021 r. - 800 tys.

zł  i  2022 r.  -  1  mln  zł.  Do kosztów spłaty  kredytu  trzeba  doliczyć  wykup obligacji.  To duże

obciążenie dla budżetu powiatu. 

Radny Rochewicz zapytał z którego roku są te obligacje.

Skarbnik odpowiedziała, że o ile dobrze pamięta z 2012 r. Obligacje były brane na spłatę wcześniej

zaciągniętych kredytów. Wówczas była bardzo trudna sytuacja finansowa powiatu. 

Radny Marcin Buliński dodał, że wtedy wchodziły w życie przepisy dotyczące indywidualnego

wskaźnika zadłużenia. Trudno było je spełnić.
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P. Skarbnik dodała, że w tej chwili marże kredytowe znacznie wzrosły. Tak tanich kredytów jak

kiedyś,  teraz  już  się  nie  zaciągnie.  Dodała,  że  od początku istnienia  powiat  łącznie  spłacił  już

12 258 tys. zł. W tym roku do spłaty jest kwota 2 196 356 zł, w kolejnym 2 316 684 zł. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś ma pytania do budżetu. Radni nie mieli pytań.

Przewodniczący powiedział,  że jeśli  radni mają dużo interpelacji  lub zapytań,  mogą je zgłaszać

także w okresie międzysesyjnym. Nie muszą przedstawiać tego na sesji. Wszystko jest publikowane

na BIP. Na sesji można jedynie zasygnalizować poruszane tematy.

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił.  

Przewodniczący podziękował za obecność na posiedzeniu i zamknął obrady.

Protokół sporządziła:                       Przewodniczący Rady Powiatu

 Anna Andrzejczak                                   Kazimierz Wiśniewski                             

3


